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OKRUGLI STO „ODRŽIVO KORIŠĆENJE PRIRODNIH RESURSA –OKRUGLI STO „ODRŽIVO KORIŠĆENJE PRIRODNIH RESURSA –
2018“2018“

Ove godine 23-24. juna održan je tradicionalni
okrugli  sto  Međunarodnog  naučnog  foruma
„Dunav  –  reka  saradnje“  (MNF“DRS“).  Okrugli
stolovi  „Održivo  korišćenje  prirodnih  resursa“
nastali su po ideji Vasilija Karanovića, dipl. inž.
šumarstva i održavaju se svake godine u Maju ili

junu.  Od  nedavno  tematika  ovih  konferencija  proširena  je  i  na  održivo
korišćenje kulturno-istorijskih resursa.

Istovremeno, ovim Okruglim stolom ove godine MNF“DRS“  
obeležava Međunarodni Dan Dunava,
i ide u susret svojoj jesenjoj, 29. konferenciji u
septembru ove- i 30. Međunarodnoj naučnoj
konferenciji „Dunav – reka saradnje“ u septembru
iduće godine. 

   

KONFERENCIJA OKRUGLOG STOLA – 2018, ODRŽANA JE POD
NASLOVOM :
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ODRŽIVO KORIŠĆENJE PRIRODNIH I KULTURNO-ISTORIJSKIH
RESURSA – UMETNOST OČUVANJA I DELJENJA 

IZVEŠTAJ O RADU

Konferencija  Okruglog  stola  Međunarodnog  naučnog  foruma
„Dunav  –  reka  saradnje“  (MNF“DRS“)   održana  od  23-24.  juna
2018. godine  bila  je  veoma  uspešna. Uspeh  se  ogleda  u
međusobnoj  podeli  znanja  panelista  i  u  promociji  uspešnih
projekata  i  izvrsnih  projektnih  ideja  i  predloga  za  unapređenje
korišćenja  prirodnih  i  kulturno-istorijskih  resursa,  kao  i  u
uspostavljanju kontakata za projektnu saradnju.

Tok rada: 

Prvog dana, 23.  juna Konferencija  je  održana   u sali  sedišta MNF“DRS“
(Stjepana Ljubiše 23/I, Beograd) U radu Konferencije uzelo je učešća 24
učesnika od kojih njih 12 u svojstvu panelista. 

Skup je najpre pozdravila 
dr Edita Stojić   Karanović, naučni
savetnik, predsednik-osnivač
MNF“DRS“, dajući kratak pregled istorije
nastanka i rada Okruglih stolova pod
nazivom „Održivo korišćenje prirodnih i
kulturno istorijskih resursa“.
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Ona je tom prilikom podelila tri Zahvalnice Međunarodnog naučnog foruma
„Dunav – reka saradnje“: Mihailu Sretenoviću, dipl. inž. hidrogradnje za
višedecenijski  radni  doprinos,  takođe  donedavno  kao  predsednik
Programskog saveta ovog udruženja.

  

Zahvalnica je dodeljena i gospođi Moniki Virtenberger (Würtenberger) iz
Nemačke za  njenu moralnu  podršku naporima MNF“DRS“ u  organizaciji
nekoliko  ranijih  konferencija  i  za  ličnu  finansijsku  donaciju  za  uspešno
organizovanje i održavanje ovog Okruglog stola.
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Takođe je dodeljena Zahvalnica i gospođi Iridi Mandić, članici MNF“DRS“
za ličnu donaciju u vidu izrade poklon predmeta koje je sama oslikala na
svili i staklu, kao i za donaciju, u vidu svojim umećem, pripremljenih kolača
i dopune koktel posluženja. 

Učesnike skupa su zatim pozdravili i Monika Virtenberger, u ime inostranih
učesnika,  i  profesor  dr  Kristijan  Ristić,  direktor  Instituta  za  finansije  i
makroekonomsku politiku, u ime suorganizatora. Profesor Ristić je zatim
preuzeo moderiranje rada konferencije, u toku kojeg su panelisti predstavili
svoje istraživačke rezultate, uspešno ostvarene projekte i svoje predloge
novih  projekata  i  projektne  ideje.  U  raspravi  i  međusobnim
razgovorima učesnici su razmenili ideje o projektnom partnerstvu
za ostvarenje prezentiranih projektnih predloga i ideja. Složili su
se da je za uspešno ostvarenje projekata neophodna međusobna
saradnja i zajedničko apliciranje kod evropskih fondova.

U  okviru  dva  panela  predstavljeni  su  sledeći  rezultati  istraživanja,
ostvarenih  projekata,  kao  i  projektni  predlozi  i  projektne  ideje  (po
redosledu izlaganja):
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U  okviru  p  repodnevnog  panela,  pod  naslovom: Problemi  i
mogućnosti održivog korišćenja prirodnih resursa na rekama
i obalama Dunavskog regiona teme izlaganja  i  rasprave  bile  su:
stanje  na  našim  rekama  i  mogućnosti  rešavanja  problema,  pozitivni
primeri koji bi mogli da se slede u rešavanju problema, i projektni predlozi.

  

Najpre je profesor dr Predrag   
  Bjelić sa Ekonomskog fakulteta,  

 Univerziteta u Beogradu, na
osnovu svojih   dugogdišnjih
istraživanja održao uvodno  
predavanje o međunarodnoj 
trgovini i održivom razvoju i

potrebi za većim korišćenjem
Dunava za prevoz u 
međunarodnoj trgovini.

Sledilo je izlaganje  Ljubiše Mihajlovića, dipl.inž. hidrogradnje, direktora
Direkcije  za  vodne  puteve  „Plovput“ u  sastavu  Ministarstva
građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture  Republike  Srbije.  On  je
predstavio  sadašnje  i  planirane  aktivnosti  na  unutrašnjim  vodnim
putevima u Republici Srbiji. 

Direktor Mihajlović je
posebnu pažnju
posvetio projektima
implemetacije i
funkcionisanja Rečnog
informacionog
servisa (RIS),
hidrotehničkim
radovima na 6 sektora
za plovidbu na delu od
Bačke Palanke do
Zemuna, rehabilitaciji
brodske prevodnice na
“HEPS Đerdap 1” i
projektu unapređenja
sistema obeležavanja 
na Dunavu. 
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Zvonimir Predić,  dipl.  inž.  građ.,  direktor  APcompany, Beograd, predstavio
principe  rada,  mogućnosti,  koristi  i  pogodnosti,  kao  i  stepen  razvoja
sistema za senzorsko nadgledanje (osmatranje) objekata, procesa i pojava
u prirodi  u  okviru  projekta  ove  kompanije  „Sistemi  za  senzorsko     

nadgledanje  i  upravljanje    
podacima“.  Naveo je  da  je  od  
2006. godine, kada je prvi takav 
sistem izveden na HE Đerdap1,  
za  monitoring  brane  i  
prevodnice,  na  osnovu  ovog  
projekta  u  pogon  pušteno  još  
desetak  sistema  i  to  za  
Elektroprivredu  Srbije,  JP  
Srbijavode,  za  Elektroprivredu  
Crne Gore i Elektroprivredu BiH  
(Republike Srpske).

Prof. dr Zoran Radmilović, profesor Saobraćajnog fakulteta Beogradskog
univerziteta,  u  penziji,  član  Inženjerske  akademije  Srbije  govorio  je  o
unutrašnjoj plovidbi i ekološkom statusu komercijalne plovidbe Dunavom
kroz Srbiju. On je istakao da je plovidba Dunavom geografski ograničena i
podleže  efektima  promene  životne  sredine.  Njegov  rad  je  usmeren  na
godišnje  procene  i  proračune  emisija  koje  nastaju  potrošnjom  fosilnih
goriva iz  sledećih tipova podunavske flote:  potiskivači,  tegljači,  motorni
teretnjaci i brodovi za krstarenje.

Profesor
Radmilović je
analizirao i
svojstva rečnih
brodova koji se
najčešće koriste za
krstarenje na
Dunavu.
Njihov kapacitet
se kreće od 148
do 176 putnika, a
zanimljivo je da
onaj sa najmanje
mesta je
najskuplji, a to je
brod „Amadante“,
plovilo najnovijeg
tipa,  koji predstavlja deo  najsavremenije flote rekreativnih brodova u 
Evropi. 
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Zoran  Gavrilović,  dipl.  inž.  šumarstva,  samostalni  istraživač,  član
Međunarodnog  naučnog  foruma  „Dunav  –  reka  saradnje,  na  osnovu
rezultata svojih višegodišnjih istraživanja govorio je o problemima održivog
opstanka šuma u priobalju Dunava i Save. 

Ukazao je na to, da je
tokom proteklih decenija
izrađen velik broj
planskih dokumenata za
razne oblasti (odbrana od
poplava, prostorni i
urbanistički planovi,
planovi razvoja turizma i
turističke nautike, planovi
i osnove razvoja šuma,
ekološke smernice i
mnogi drugi, a da su
kolizije predloženih
rešenja opšta
karakteristika većine
izrađenih planova. 
On je zatim ukazao na moguća rešenja koja bi mogla da pomire 
neusaglašenost planska dokumenta.

Ištvan Silvaši (István
Szilvássy), Predsednik Saveza
mađarskih developera naselja i
područja, autor projekata sa
temom reke i obale pogodne za
život, predložio je saradnju na
osnivanju i razvijanju  mreže
srednjovekovnih i modernih
zamkova, utvrđenja, palata,
dvoraca, hramova i drugih
spomenika kulture duž Dunava –
pod nazivom Dunavska niska
bisera kao deo Projektnog
predloga za međunarodnu
saradnju za održivo korišćenje vodnih puteva u zemljama sliva Dunava. 

Dvojica učesnika Okruglog stola iz Mađarske Ištvan Silvaši i Laslo Pandi su
izvestili skup i o svom obilasku dela terena u Rumuniji i Srbiji na kojima
treba  da  se  ostvare  njihovi  projektni  predlozi.  Oni  su  podneli  i  opširan
pismeni izveštaj o tome, s obzirom da predlažu da MNF“DRS“ bude jedan
od  partnera  u  daljem  izrađivanju  njihovog  projektnog  predloga  i
ostvarivanju projekata. 
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U okviru  tog  makro-projekta  Laslo  Pandi  (Pándi  László)  predlaže  i  na
Okruglom stolu  je  obrazložio  svoj  projektni  predlog za razvoj  sportskog
turizma  na  vodi  i  uspostavljanju  saradnje  zemalja  na  srednjem  toku
Dunava u toj oblasti. On je inače kao iskusni kajakaš i organizator regata,
2014.godine predvodio regatu koja  je  pošla  iz  Slovačke,  Dunavom kroz
Mađarsku,  sakupljajući  donaciju  za  postradale  od  poplava  u  Srbiji.  Uz
logističku  podršku  MNF“DRS“,  posebno  stručnjaka  za  poplave,  Zorana
Gavrilovića izabrano je  selo u opštini  Ub koje  je  najviše postradalo.  Na
dočeku  regate  u  Beogradu  Pandi  je  predao  donaciju  sakupljenu  tokom
regate predstavnici opštine Ub.

  

Na kraju prvog panela prikazan je ostvaren
projekt Milana Raškovića,
samostalnog istraživača i inovatora
pod naslovom Značaj pitke vode za
zdravlje i kako doći do nje – Iskustva
projekta „Aqua Filter“.

Sledila je pauza za koktel posluženje
uz neformalnu razmenu mišljenja o
temama o kojima je bilo reči u 
Prvom panelu – i uz degustaciju 
pitke vode dobijene primenom 
Aqua Filter aparata.

*
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U okviru po  podnevnog panela, pod naslovom:  Održivi razvoj
turizma teme izlaganja i rasprave bile su: kulturno-istorijsko bogatstvo
i  njegovo  održivo  korišćenje  za  razvoj  turizma,  dosadašnje  projektne
aktivnosti i međunarodni i nacionalni projektni-predlozi.

Uvodno  predavanje  za  ovaj  panel  održao  je  dr  Kristijan  Ristić,
profesor  Poslovno  pravnog fakulteta Univerziteta  Union  –  Nikola  Tesla  i
direktor  Instituta za finansije i makroekonomsku politiku, o ekonomskim i
finansijskim  aspektima  razvoja
turističke privrede u Srbiji. 

On je istakao da su
internacionalizacija turističke
proizvodnje i monetarizacije
tržišnih turističkih transakcija
doprinele da se država pojavi kao
moderni subjekt usmeravanja i
koordinacije razvoja turizma.
Profesor Ristić smatra da država u
tom smislu, podsticajnim poreskim
merama može doprineti razvoju
turističke privrede, i da
prestrukturiranjem turističke privrede savremana država može da putem 
selektivne i podsticajne poreske politike, inovacije tretira kao sastavni deo 
razvojnih programa.

Zatim je dr  Vidoje Golubović,  naučni  savetnik i  autor knjiga u oblasti
kulturno-istorijskog  nasleđa  Beograda  govorio  o  potencijalu  podzemnog
Beograda  kao  kulturno-istorijskom  bogatstvu  i  njegovom  održivom
korišćenju za razvoj turizma. 

On je istakao da su podzemni prostori
Beograda, koji uključuju stare
vinske podrume, podzemne
prolaze, podzemne
komunikacije, pećine,
kazamate, turistički potencijali
grada, a njihovo intenzivnije
uključenje u turističku ponudu,
kao novog turističkog brenda u
velikoj meri bi doprinelo
znatnom povećanju turističkog
prometa ne samo Beograda,
već i cele zemlje.
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Magistar  (UCL)  Sonja Prodanović, dipl.inž.arh,  samostalni  istraživač  u
oblasti urbanog planiranja i održivog razvoja, pod naslovom “Medunarodna
iskustva kao mogući ogledni obrazac i za nas” Predstavila je ideje zelene
metropole  i  zelene arhitekture,  pejsažne arhitekture,  kao horizontalnu i
vertikalnu komponentu urbanog dizajna.

Ona je istakla da i dalje postoji problem odvajanja i tumačenja odnosa i značaja
pitanja kulturnih obrazaca i artefakta od  prirodno ambijentalnih vrednosti
urbanog i lokacijskog konteksta. Savremeno brendiranje lokacijske ponude
u ekonomiji turizma, a posebno specifikuma „identiteta mesta“ višeslojno
je uslovljeno sinergetskom redefinicijom vezanosti  kulture i prirode.

Msc. Prodanović smatra da je
potrebno da se  vratimo antičkoj
filozofiji, koja je bila
ekocentrična, humanum nije
odvajan od prirode,  i već  tada
izučavala svet prirode okruženja
Polisa. Ukazujuci na neka
izuzetna medunarodna
ostvarenja, ona je zaključila da
bismo mogli artikulisati
relevantne  savremene obrasce
prakse zaštite i razvoja
lokacijskih i urbanih turističkih potencijala Grada, od mikro lokalnog do 
regionalno prirodno resursnog obuhvata.

Monika Virtenberger (Würtenberger),  nezavisni  istraživač,  ekspert  i
konsultant  za  oblast  turizma  iz  Nemačke  održala  je  predavanje  pod
naslovom Analiza i predlog za rangiranje hotela u Beogradu. 

Ona je govorila o potrebi rangiranja hotela. Iznela je
kratak istorijat nastanka i širenja u Evropi tog
postupka od 1979. godine kada je dobro
definisani sistem nakon formalnih kriterija za
evaluaciju hotela nastao u Švajcarskoj. U
Nemačkoj su tu praksu započeli 1996. nakon
dobrog primera Švajcarske. Klasifikacija hotela
započela je nakon istraživanja koje je pokazalo
da 80% hotelskih gostiju navode da je broj
zvezdica hotela važan za njih kada su pred
izborom koji da koriste. 

Da bi se hoteli mogli međusobno upoređivati po broju zvezdica, osnovana
je  Unija  hotela  u  kojoj  su  se  udružile  mnogi  hoteli  iz  raznih  evropskih
zemalja, ali među njima, zasad nije Srbija. Međutim, gospođa Virtenberger
smatra  da  će  se to  desiti  u  skoroj  budućnosti,  jer  hoteli  u  Srbiji  imaju
kvalitete po kojima bi i po kriterijima Unije mogli da se visoko rangiraju.
Ona je najavila da će o toj temi pripremiti detaljniji prilog za predstojeću
Septembarsku konfereciju “Dunav – reka saradnje”.
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Nedim  Hadži-Ahmetović,  dipl.maš.inž.  U  svom  projektnom  predlogu
polazi od  značaja dobre povezanosti prirodnih i kulturno-istorijskih resursa
– dobro povezanom mrežom raznih vidova saobraćaja. 

On potkrepljuje svoju
multidisciplinarnu inicijativu s jedne
strane činjenicama sadašnjeg stanja
nedovoljne povezanosti tih privrednih
grana i neadekvatne povezanosti 
unutar tih grana, a sa druge strane
činjenicom da je Srbija posle gotovo
pola veka ponovo okrenuta Dunavu,
kao jedinom koridoru sa kojeg 
ne može da bude istisnuta. 

   
Uz to, ostvarenju ove inicijative sada  
daju  realnu  mogućnost  dobri  izgledi  
Vlade Republike Srbije da za ulaganja u
rekonstrukciju postojećih luka i gradnju
novih,  kao  i  za  modernizaciju  
železničkog saobraćaja nađe finansijski
moćne inostrane investitore. Podaci iz 
Strategije razvoja vodnog saobraćaja  

      Republike  Srbije  od  2015.  do  2025,  
međutim, ukazuju na to da je potrebno
još mnogo toga da se uradi kako bi se 
kapaciteti  koje  Srbija  ima  adekvatno

iskoristili.  Ova projektna ideja ide upravo u tom smeru. Naime, turisti iz
celog  sveta  –  bilo  da  su  stranci  željni  lepih  doživljaja  upoznavanjem
prirodnih  lepota,  ili  ljudi  poreklom  iz  Srbije  koji  uz  to  žele  svojim
potomcima pokazati prirodne lepote i istorijske spomenike područja sа ko-
jeg  njihovi  preci  vuku  korene  –  mogli  da  započnu  tu  rutu  plovidbom
Dunavom, putničkim brodovima ploveći  sve do Prahova, usput se zaus-
tavljajući  u lukama za putnički  saobraćaj  u gradovima i  u pristaništima
blizu istorijskih nalazišta, provodeći nekoliko dana ili više sati, za obilazak
turističkih  atrakcija.  Na  svim  tim  zaustavnim  mestima  imali  bi  dobru
saobraćajnu vezu sa okolinom, i  to lokalnom i regionalnom železničkom
mrežom.  Takođe  u  Prahovu  bi  imali  dobru  železničku  povezanost  sa
Negotinom, a odande mrežom železničkog saobraćaja sa ostalim delovima
Srbije.  (Železnički  saobraćaj je preferiran u odnosu na drumski saobraj,
radi vođenja  računa o potrebi smanjenja zagađenja vazduha.)   

*

Nakon generalne rasprave o svim temama ovogodišnjeg Okruglog stola,
njegov konferencijski deo je zaključen u 17 časova.
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U  okviru  večernjeg  fakultativnog  programa,  posle  19:00  jedan  broj
učesnika  je  posetio  koncert  Caravan  Sarai  ft.  Lala  Tamar  –
Flamenco/Arabic/Balkan  music  fusion,  koji  je  održan  u  dvorištu
Beogradske sinagoge.  Slika  i  video-snimak o  tome na Fejsbook  stranici
MNF“DRS“: https://www.facebook.com/danube.cooperation/

*

Drugi dan rada Okruglog stola, Nedelјa, 24. Jun

Minibus iznajmljen za ovaj dan pošao je ispred sedišta MNF“DRS“ 
u 9:15, a poseta Arheološkom nalazištu Vinča uz stručno vođenje 
kustosa Muzeja Grada Beograda je počela u 10:00. Arheolog Dragan 
Janković je   nadahnuto vodio učesnike
naše konferencije kroz istoriju neolita,
u kojem, kako smo saznali od kustosa
Jankovića nije bilo eksploatacije tuđeg
rada. Svi su na teritoriji Vinče živeli od
sopstvenog rada, obrađujući zemlju,
baveći se raznim zanatima i trgovinom.
Zbog trgovine imali su odlične  odnose
sa susednim naseljima i  regionima, od
severnog dela Karpata do Mediterana. 

Od 11:30 do 14:00 učesnici Okruglog stola obišli su Centar „Mali 
Dunav“ u okviru Oglednog poljoprivrednog dobra u Radmilovcu.

* * *

Predlog  ovog  Izveštaja  koji  je  po  završetku konferencije  Okruglog  stola
sačinila  dr  Edita  Stojić  Karanović,  naučni  savetnik,  predsednica
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Međunarodnog naučnog foruma „Dunav – reka saradnje“ poslat je svim
učesnicima radi potvrde i eventualnih sugestija za izmene i dopune. Na
osnovu pismenog prihvatanja, odnosno, dopuna i  izmena učesnika, ovaj
tekst  Izveštaja  i  Zaključaka  je  konačan  i  on  se  objavljuje  na  Internet
stranici  Međunarodnog  naučnog  foruma  „Dunav  –  reka  saradnje“:
http://danube-cooperation.com/medunarodne-konferencije/

Zaključci Okruglog stola – 2018

1.  Međunarodni  naučni  forum  „Dunav  –  reka  saradnje“
(MNF“DRS“)  će aktivno pratiti  nastavak dogovaranja saradnje
vezane za prezentirane projekte na ovom skupu, a na svojoj 29.
jesenjoj konferenciji, 23-24. septembra ove godine dati prostor
za nosioce projekata da izlože rezultate, kao i dalje potrebe za
ostvarivanje njihovih projektnih ideja. 

2.  MNF“DRS“  će  paralelno  sa  pripremom  ovogodišnje
međunarodne  naučne  konferencije  „Dunav  –  reka  saradnje“
započeti  pripremu svoje  jubilarne 30.  konferencije  koja će se
održati  u  jesen  2019.godine.  U  sklopu  tih  priprema  biće
izrađena i bibliografija svih radova i izlaganja na konferencijama
MNF“DRS“.

3.  MNF“DRS“  će  obnoviti  nekadašnju  uspešnu  seminarsku
aktivnost pod nazivom „Universitas Danubiana“, u okviru koje
će  predavači  govoriti  o  aktuelnim  temama  iz  oblasti
međunarodnih  odnosa  Srbije  u  Dunavskom regionu  i  regionu
Zapadnog Balkana.

4.  MNF“DRS“  će  u  cilju  uspešnog  prikupljanja  sredstava  za
ostvarenje svojih gore navedenih aktivnosti osmisliti i sprovoditi
svoju  opravdanu  i  prema  potrebama  iznijansiranu  politiku
naplaćivanja kotizacija za svoje konferencije i seminare, kao i za
prodaju svojih publikacija.   

5.  MNF“DRS“  će  se  za  predstojeće  konferencije  i  seminare
prijavljivati  na konkurse za finansijsku podršku odgovarajućim
fondacijama, kao i potencijalnim donatorima i sponzorima.
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Za uspeh ovog Okruglog stola MNF“DRS“ duguje
zahvalnost svim učesnicima i finansijskoj podršci svima
koji su dali takvu, kai i podršku, svojim aktivnostima :

Troškove organizacije i održavanja ove konferencije Okruglog
stola pokrili su suorganizatori: 

ZA UMETNIČKO
OBRAZOVANJE I   

PREVOĐENJE            

Monika Virtenberger (Würtenberger) i Irida Mandić,

učesnice konferencije i članice MNF“DRS“,

  KAO I DRUŠTVENO ODGOVORNI PRIVREDNI SUBJEKTI, 

DONATORI:

   Preduzeće za istraživanja, 
    projektovanje i trgovinu

               

Zahvaljujemo takođe na omogućavanju besplatne posete 
Arheološkom nalazištu Vinča - Muzeju grada Beograda i
njegovom kustosu, arheologu Draganu Jankoviću, kao i 
direktoru Centra „Mali Dunav“ za besplatni obilazak i

boravak u tom rezervatu prirode.

Veoma smo zahvalni i uredniku Branku Srdiću i ekipi TV
Zdravlje na praćenju naše Konferencije oba dana, a posebno
novinarki Tanji Ružić. Ona je napravila odlične intervjue i priloge,

koje možete pogledati na Internet stranicama: 
https://www.youtube.com/watch?time_continue=26&v=IIV42YJo6Mw,

https://www.youtube.com/watch?time_continue=6&v=3K-fj-bi5_k,
https://www.youtube.com/watch?time_continue=11&v=RtX9lLEEloQ 

 ***** 

14 

 I.FMP
Institut za finansije

i
makrekonomsku

politiku
______

https://www.youtube.com/watch?time_continue=11&v=RtX9lLEEloQ
https://www.youtube.com/watch?time_continue=6&v=3K-fj-bi5_k
https://www.youtube.com/watch?time_continue=26&v=IIV42YJo6Mw

